

Prof Dr. med. Dr. h. c. mult

Otmar D. Wiestler

*President of the
Helmholtz Association of German Research
Centers*



Otmar D. Wiestler was born in Freiburg, Germany on November 6, 1956. After completion of his medical training at the University of Freiburg Medical School, he received his M.D. in 1984. From 1984 to 1987 he trained as a postdoctoral fellow at the Department of Pathology, University of California in San Diego / USA. After a five-year period as senior resident and Assistant Professor in Neuropathology at the University of Zurich / Switzerland, he moved to the University of Bonn in 1992, where he was appointed as Professor of Neuropathology and Head of the Department of Neuropathology. At this University, he established a major neuroscience research center. In January 2004 he joined the German Cancer Research Center, DKFZ (Deutsches Krebsforschungszentrum) in Heidelberg as Chairman and Scientific Member of the Management Board. Since September 2015 he serves as the President of the Helmholtz Association in Berlin.

Otmar D. Wiestler wurde am 6. November 1956 in Freiburg (Breisgau) geboren. Nach dem Medizinstudium an der Universität Freiburg promovierte er 1984 zum Doktor der Medizin (summa cum laude). Von 1984 bis 1987 war er als Postdoktorand im Department für Pathologie an der Universität von Kalifornien in San Diego / USA tätig. Anschließend wechselte er für fünf Jahre an das Universitätsspital Zürich in der Schweiz, wo er sich im Fach Neuropathologie habilitierte. 1992 berief ihn die Universität Bonn zum Professor für Neuropathologie und Direktor des Instituts für Neuropathologie. Hier baute er ein großes Neurowissenschaftliches Forschungszentrum mit auf. Im Januar 2004 wechselte Otmar Wiestler als Vorstandsvorsitzender und Wissenschaftlicher Vorstand an das Deutsche Krebsforschungszentrum (DKFZ) Heidelberg. Seit September 2015 ist er Präsident der Helmholtz-Gemeinschaft Deutscher Forschungszentren in Berlin.